

# خبر صحفی

## فودافون قطر تعقد اجتماعها السنوى للجمعية العامة العادية

# الموافقة على توزيع أرباح نقدية بنسبة 11% من القيمة الاسمية للسهم

الدوحة، 20 فبراير 2024: عقدت شركة فودافون قطر ش.م.ق.ع. ("فودافون قطر" أو "الشركة") الاجتماع السنوي للجمعية العامة العادية يوم الثلاثاء الموافق 20 فبراير 2024 برئاسة سعادة السيد أكبر الباكر، نائب رئيس مجلس إدارة فودافون قطر.

وصادق المساهمون خلال الاجتماع على جميع البنود المدرجة على جدول الأعمال بما في ذلك اقتراح مجلس الإدارة بتوزيع أرباح نقدية على المساهمين بنسبة 11% من القيمة الاسمية للسهم؛ أي ما يعادل 0.11 ريال قطري للسهم الواحد.

وتم خلال الاجتماع الاستماع إلى تقرير مجلس الإدارة عن نشاط الشركة ومركزها المالي للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2023.

بالإضافة إلى ذلك، راجع المساهمون واعتمدوا تقرير مدقق حسابات الشركة عن ميزانية الشركة وحساباتها للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2023، بالإضافة إلى تقارير مدقق الحسابات حول كل من حوكمة الشركة والرقابة الداخلية على التقارير المالية. وتمت الموافقة بالإجماع على إعادة تعيين شركة كي بي إم جي (KPMG) كمدقق حسابات للشركة للسنة المالية 2024، بالإضافة إلى الموافقة على تحديد أتعابهم.

كما صادق المساهمون على البيانات المالية للشركة للسنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2023 وتقرير الحوكمة للعام 2023. علاوةً على ذلك، تمت الموافقة بالإجماع على إبراء ذمة أعضاء مجلس الإدارة من جميع الالتزامات، والموافقة على مكافأتهم.

وقال سعادة السيد أكبر الباكر في كلمته للمساهمين: "كان عام 2023 من الأعوام المهمة لشركة فودافون قطر، حيث نجحنا في الاستفادة من قدراتنا التكنولوجية لتعزيز ريادة الشركة في قطاع الاتصالات. وبدايةً من استخدام تكنولوجيا الذكاء الاصطناعي ووصولاً إلى تطوير إنترنت الأشياء، وظفت الشركة الابتكار في عملياتها التشغيلية لضمان الاستمرار في تقديم خدمات اتصال متطورة لعملائنا."

وتابع قوله: "لقد أدركنا كذلك أن التعاون أمر أساسي لتحقيق النمو ونجحنا في تكوين شراكات مزدهرة مع مجموعة واسعة من المؤسسات التكنولوجية العالمية بما في ذلك شركتيً نوكيا ومايكروسوفت للاستمرار في تطوير منتجاتنا وقدراتنا. وسنواصل مساعينا لتعزيز أجواء التعاون مع الشركات العالمية في عام 2024 مع استمرارنا في العمل مع شركاء موثوقين على الصعيدين المحلي والدولي لتعزيز رؤية فودافون قطر المتمثلة في شعارها "معًا نستطيع"."

وأضاف سعادته: "في 2023، حققت فودافون قطر صافي ربح سنوي بلغ 540 مليون ريال قطري بارتفاع قدره 7.5% مقارنة بالعام السابق. كما ارتفع إجمالي الإيرادات، بعد استبعاد الايرادات الناتجة عن كأس العالم في عام 2022، بنسبة 6.1% على أساس سنوي ليصل إلى 3.1 مليار ريال قطري، ويعزى ذلك إلى النمو المتواصل في مختلف قطاعات الأعمال بما في ذلك خدمات البرودباند الثابت والخدمات المدارة وانترنت الأشياء وغيرها. ومن



جهة أخرى، فقد ارتفع إجمالي الإيرادات المعلنة لهذا العام بنسبة 1.5%. وبلغت الأرباح قبل احتساب تكاليف التمويل والضرائب والاستهلاك والإطفاء 1.3 مليار ريال قطري، محققةً نمواً بنسبة 4.2% مقارنة بالعام الماضي."

خلال الاجتماع، وتحت إشراف ممثلي وزارة التجارة والصناعة، انتُخب عضو واحد مستقل في مجلس إدارة الشركة لشغل المقعد الشاغر وذلك للفترة المتبقية من الدورة الحالية للمجلس (2022-2024). وحصلت السيدة النوار محمد الخليفي على أكثرية الأصوات.

### -انتهى-

### حول فودافون قطر شمقع

توفر فودافون قطر ش.م.ق.ع. ("فودافون قطر") مجموعة شاملة من الخدمات بما فيها الاتصال الصوتي، والرسائل النصية، والإنترنت، وخدمات الهاتف الثابت، وخدمات إدارة تكنولوجيا المعلومات والاتصالات في دولة قطر للأفراد والشركات على حد سواء. وبدأت الشركة أعمالها التجارية في عام 2009، وبلغ عدد عملائها 2.15 مليون عميل كما في 31 ديسمبر 2023. وتتسع البنية التحتية لشبكة "فودافون قطر" المتطورة لتغطي المواقع الرئيسية في الدولة عبر الألياف الضوئية، وشبكة الجيل الخامس 56. إلى جانب نظام بيئي رقمي واسع النطاق، مما سيسهم في استمرار النمو والازدهار لدولة قطر وترسخ "فودافون قطر" رؤيتها في ربط أفكار اليوم بتكنولوجيا المستقبل عبر الابتكار الرقمي الرائد، وبأن تكون الخيار الأول للعملاء في مجال الاتصالات والخدمات الرقمية. يتوافر مزيد من المعلومات على الموقع www.vodafone.ga

### للاستفسارات الصحفية الرجاء التواصل على:

البريد الالكتروني: ali.alabdulla@vodafone.com

للاستفسارات المتعلقة بعلاقات المستثمرين الرجاء التواصل على:

البريد الالكتروني: InvestorRelationsQatar@vodafone.com



#### **PRESS RELEASE**

### **VODAFONE QATAR HOLDS ITS ANNUAL GENERAL ASSEMBLY MEETING**

Distribution of a cash dividend of 11% of the nominal share value approved

**Doha, 20 February 2024:** Vodafone Qatar P.Q.S.C. ("Vodafone Qatar" or the "Company") held its Ordinary General Assembly Meeting on Tuesday, 20 February 2024 chaired by Vodafone Qatar's Vice-Chairman His Excellency Mr. Akbar Al Baker.

The outcome of the Ordinary General Assembly Meeting was the approval of all resolutions on the agenda including the Board of Directors proposal to distribute a cash dividend of 11% of the nominal share value, i.e. QR 0.11 per share.

The meeting also covered the Board of Director's report detailing the Company's activities and its financial position for the financial year ended 31 December 2023.

The shareholders reviewed and endorsed the external auditor's report on the Company's Accounts for the financial year ended 31 December 2023 and the external auditor's reports on the Company's corporate governance and internal controls over financial reporting. It was also approved unanimously that KPMG be re-appointed the Company's auditors for the financial year 2024, in addition to approving their fees.

The shareholders approved the consolidated financial statements of the Company for the financial year ended 31 December 2023 and the Corporate Governance Report of the Company for 2023. Moreover, there was unanimous agreement to discharge the members of the Board from all liabilities and approve their remuneration.

Addressing the shareholders, His Excellency Mr. Akbar Al Baker said, "2023 was a seminal year for Vodafone Qatar and one in which we successfully leveraged our technological capabilities to position ourselves at the forefront of the telecommunications sector. From the utilization of artificial intelligence to the development of the Internet of Things, we have embedded innovation at the heart of our operations to ensure we are continually providing cutting-edge connectivity to our customers.

Collaboration is the key to growth and we have forged prosperous partnerships with a wide range of world-class technological institutions including Nokia and Microsoft to further develop our products and capabilities. This climate of cooperation is one that we carry into 2024 as we continue working with trusted partners on the domestic and international stage to strengthen Vodafone Qatar's vision, Together We Can."



His Excellency added, "In 2023, the Company reported a net profit of QR 540 million, a 7.5% increase compared to the previous year. Total revenue, excluding the World Cup's impact in 2022, increased by 6.1% year-on-year reaching QR 3.1 billion, due to continued growth across various business segments, including fixed broadband services, managed services, IoT and others. However, the reported total revenue for the year increased by 1.5%. EBITDA increased to QR 1.3 billion, reflecting a growth of 4.2% compared to last year".

During the meeting, under the supervision of Ministry of Commerce and Industry representatives, the election of one (1) independent member to the Board of Directors took place to fill a vacant seat for the remainder of the current Board term (2022-2024). Ms Alnowar Mohammed M S Al-Kulaifi was elected by majority votes.

#### -ENDS-

#### **About Vodafone Qatar P.Q.S.C**

Vodafone Qatar P.Q.S.C. ("Vodafone Qatar") provides a comprehensive range of services including voice, messaging, data, fixed communications, IoT and ICT managed services in the State of Qatar, for both consumers and businesses alike. The Company commenced commercial operations in 2009 and has 2.15 million mobile customers as of 31 December 2023. Its state-of-the-art network infrastructure is expanding to cover key locations in the country with fibre connectivity and 5G, along with an extensive digital ecosystem, which will contribute to Qatar's continued growth and prosperity. Vodafone Qatar's vision is deeply rooted in its mission to connect today's ideas with the technologies of tomorrow by pioneering digital innovation and becoming people's first choice in telecom and digital services. Please visit www.vodafone.qa for more details.

For Investor Relations enquiries, please contact:

<u>InvestorRelationsQatar@vodafone.qa</u>

For press enquiries, please contact:

Mediarelations.gatar@vodafone.ga